

**North American Sartre Society
26th Annual Meeting
Call for Papers**

**18-20 June 2020
Douglas College, New Westminster, British Columbia
Deadline: 15 February 2020**

Theme: Literatures of Commitment

**Keynote Speaker: Glen Sean Coulthard
Associate Professor, First Nations and Indigenous Studies; Political Science (UBC)
Author of *Red Skin, White Masks: Rejecting the Colonial Politics of Recognition* (2014)**

The North American Sartre Society invites proposals for its twenty-sixth meeting, hosted in conjunction with the Summer Institute for Continental Philosophy, at Douglas College, New Westminster, British Columbia.

The theme for this year's meeting is "literatures of commitment." We invite proposals that seek to recognize, critique, and extend the existentialist commitment to commitment. Aiming to foster diverse and pluralistic approaches, we understand "Sartre studies" broadly to indicate work in the existentialist tradition, including work emerging from Simone de Beauvoir, Maurice Merleau-Ponty, Frantz Fanon, Richard Wright, and others.

Discussions include, but are not limited to, the legacy and continued relevance of existentialist approaches to:

- Political commitment (including engagements with socialist and liberatory social movements, antifascism, feminism, decolonization, and ongoing opposition to settler-colonialism);
- Literary commitment (including revisiting Sartre's literature/poetry distinction, aesthetics, theatre, or literature);
- Teaching, pedagogy, and contesting the canon (especially considerations of Black existentialism, global existential thought, creolization, queer phenomenologies, and points of convergence and divergence between existentialism and Indigenous philosophies and politics).

In addition, we invite papers from any area of Sartre studies and from any disciplinary background. We encourage proposals that address philosophy, literature, theater, aesthetics, psychology, politics, intellectual history, art, and/or music.

You may propose a paper (reading time 20 minutes), a panel, a book session, or a workshop. For panels, please submit an abstract for the panel itself and each individual paper. All proposals will be forwarded to the program committee for blind review.

Graduate students are encouraged to submit. In addition, in conjunction with the Summer Institute for Continental Philosophy, NASS is also accepting submissions for an undergraduate panel on existentialism. NASS provides a limited number of stipends for students to help defray the costs of lodging.

To submit: We are accepting abstracts, in either English or French, of 300-500 words. The submission deadline is February 15th, 2020. Please submit your abstract by clicking on the following URL and completing the form: https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScb-2q5aWs1jXmwqcY-7GUV_a8jTcO0cZAkxryle53zd1vjsA/viewform?usp=sf_link.

Useful Links:

- NASS Webpage: <http://ebutterfield4.wixsite.com/nass>
- NASS Facebook Page: <https://www.facebook.com/SartreSociety/>
- Abstract Submissions: https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScb-2q5aWs1jXmwqcY-7GUV_a8jTcO0cZAkxryle53zd1vjsA/viewform?usp=sf_link

Contacts:

- Damon Boria, NASS President: damon.boria@gmail.com
- Kimberly Engels, NASS Co-President: kengels@molloy.edu
- T Storm Heter, NASS Past President: sheter@esu.edu
- Elizabeth Butterfield, NASS Executive Board Member: ebutterfield@georgiasouthern.edu
- Craig Vasey, NASS Treasurer: cvasey@umw.edu
- Devin Zane Shaw, Conference Host: shawd3@douglascollege.ca

Société sartrienne d'Amérique du Nord
26e rencontre annuelle
Appel à communications

18-20 juin 2020
Collège Douglas, New Westminster, Colombie-Britannique
Date limite : le 15 février 2020

Thème : Littératures de l'engagement

Conférence plénière : Glen Sean Coulthard
Professeur agrégé, Études des Premières Nations et Autochtones; Science politique (UBC)
Auteur de *Peau rouge, masques blancs: Contre la politique coloniale de la reconnaissance*
(2014; traduction française 2018)

La Société sartrienne d'Amérique du Nord (NASS) invite des propositions pour sa vingt-sixième rencontre, tenue conjointement avec l'Institut d'été pour la philosophie continentale, au Collège Douglas, à New Westminster, Colombie-Britannique.

Le thème de la rencontre de cette année est "littératures de l'engagement." Nous invitons des propositions qui cherchent à reconnaître, critiquer et étendre l'engagement existentialiste à l'égard de l'engagement. Visant à encourager des approches diverses et plurielles, nous comprenons les "études sartriennes" d'une manière élargie pour indiquer les travaux de la tradition existentialiste et incluant les travaux émergeant de l'étude notamment de Simone de Beauvoir, Maurice Merleau-Ponty, Frantz Fanon, ou Richard Wright.

Sans s'y limiter, les discussions incluront l'héritage et la pertinence contemporaine des approches existentialistes de :

- l'engagement politique (y compris l'engagement au sein de mouvements socialistes et de mouvements sociaux d'émancipation, l'antifascisme, le féminisme, la décolonisation, et l'opposition continuée au colonialisme de peuplement/d'établissement);
- l'engagement littéraire (y compris le réexamen de la distinction de Sartre entre littérature et poésie, l'esthétique, le théâtre, ou la littérature);
- l'enseignement, la pédagogie et la contestation du canon (surtout en ce qu'ils touchent à l'existentialisme noir, la pensée existentielle mondiale, la créolisation, les phénoménologies *queer* et les points de convergence et de divergence entre l'existentialisme et les philosophies et politiques autochtones).

Par ailleurs, nous invitons des présentations de tous les champs des études sartriennes et de toute discipline. Nous encourageons les propositions qui touchent à la philosophie, la littérature, le théâtre, l'esthétique, la psychologie, la politique, l'histoire intellectuelle, l'art et/ou la musique.

Vous pouvez proposer une communication (d'un temps de lecture de 20 minutes), un panel, une session autour d'un livre, ou un atelier. Pour les panels, veuillez soumettre un résumé pour le panel même ainsi que pour chaque communication individuelle. Toutes les propositions seront envoyées au comité du programme pour évaluation à l'aveugle.

Les étudiant.es diplômé.es sont encouragé.es à soumettre une proposition. Par ailleurs, conjointement avec l'Institut d'été pour la philosophie continentale, la NASS accepte aussi des soumissions pour un panel d'étudiant.es au baccalauréat sur l'existentialisme. La NASS fournit un nombre limité d'allocations pour aider les étudiant.es à défrayer les coûts de logement.

Pour soumettre: Nous acceptons les résumés, en français ou en anglais, de 300 à 500 mots. La date limite pour les soumissions est le 15 février 2020. Veuillez soumettre votre résumé en cliquant sur le lien suivant et en remplissant le formulaire (en anglais):

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScb-2q5aWs1jXmwqcY-7GUV_a8jTcO0cZAkxryle53zd1vjsA/viewform?usp=sf_link.

Liens utiles (en anglais):

- NASS Webpage: <http://ebutterfield4.wixsite.com/nass>
- NASS Facebook Page: <https://www.facebook.com/SartreSociety/>
- Abstract Submissions: https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScb-2q5aWs1jXmwqcY-7GUV_a8jTcO0cZAkxryle53zd1vjsA/viewform?usp=sf_link

Contacts:

- Damon Boria, NASS President: damon.boria@gmail.com
- Kimberly Engels, NASS Co-President: kengels@molloy.edu
- T Storm Heter, NASS Past President: sheter@esu.edu
- Elizabeth Butterfield, NASS Executive Board Member: ebutterfield@georgiasouthern.edu
- Craig Vasey, NASS Treasurer: cvasey@umw.edu
- Devin Zane Shaw, Conference Host: shawd3@douglascollege.ca